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	артем дмитренко — старший 
солдат, військовослужбовець-
строковик. Мужній воїн разом 
із побратимами стояв на захисті 
Маріуполя і до останнього боронив 
«азовсталь»

	Потім полон… два роки і три місяці. 
був в оленівці, у виправній колонії 
свердловська. Як пережив ті важкі 
дні, що надавало сили, і що вперше 
сказав, ставши на рідну землю?

540076

реклаМа

с. 7

Црл заробляє 
на студентах?
козятинчанин пішов проходити 
комісію для вступу у навчальний 
заклад і виявилося, що це 
не безкоштовно. Заплатив 
майже 500 гривень. Як це 
коментують у црл? с.4

«нам соромно перед 
військовими»
уже місяць не можуть провести 
сесію міської ради. чергова 
спроба зібрати депутатів 
знову завершилася нічим. 
невирішеними залишилися 
більше ста питань

с.3

артем (крайній праворуч) разом із 
побратимами в перший день обміну. після слів 
«слава україні! героям слава!» була телефонна 
розмова з мамою…
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ла Ольга Пирогова. — Я щиро 
вдячна кожному, що долучилися 
до забігу, що пам’ятаєте наших 
Героїв. Два дні тому ми їздили 
по нашому ОТГ, відвідували за‑
гиблих хлопців. Дуже страшно і 
болісно. Минулого року у деяких 
селах було ще по одному прапо‑
ру на цвинтарі. Цього року вже 
по п’ять. Я до вас зараз звертаю‑
ся не як сестра загиблого Героя, 
а як волонтер. Я вас прошу, до‑
помагайте, зупиняйтесь на хви‑
лину мовчання, вшановуйте 
пам’ять, долучайтесь до зборів. 
Кожна копійка — це врятоване 
життя.

Виступила також Світлана 
Почавська, дружина загиблого 
Героя Володимира Цимбаровича.

— Від імені всіх родин, хто 
втратив своїх рідних на цій 
безглуздій війні, я хочу подяку‑
вати всім, хто є тут, всім, хто 
взяв участь в акції вшанування 
загиблих, — сказала Світлана. — 
Це значить, що у вас є серце, 
у вас є совість і вам не байдуже. 
На превеликий жаль, війна ще 
триває і щодня ми втрачаємо 
наших людей. Щоразу тих, хто 
знає, як це — пакувати свою 
любов у труну, стає все більше 
і більше.

ти Кароліна, — каже маленький 
хлопчик. — Я сам не біжу, бо це 
можна тільки дівчатам.

— А як тебе звати? — запитуємо 
хлопчика.

— Мене звати Вася Гаврилюк, 
чотири роки, — відповідає юний 
козятинчанин.

— У нашій сім’ї чоловіки 
тільки вболівають, — жартує тато 
Олександр.

перШим фініШував учень 
училища

Першим дистанцію у два 
кілометри долає Юрій Лесик, 
учень училища. Він фінішує 
о 9.37, через сім хвилин від по‑
чатку старту. Юнак долучається 
до патріотичної акції вже 
вдруге. Усі учасники пробігу 
по черзі прибувають до фінішу, 
п’ють воду, а тоді шикуються 
на сходах будинку культури. 
Звучить Гімн. До слова запро‑
шують міського голову Тетяну 
Єрмолаєву.

— Маю подякувати тому, хто 
приніс цей патріотичний пробіг 
в наше місто чотири роки тому, — 
сказала очільниця громади. — Це 
Володимир Вдовенко, який брав 
участь у всеукраїнському забігу, 
до речі, сьогодні сьомий та‑
кий забіг. Володимир сьогодні 
на фронті, але його справа живе. 
Дякую всім, хто долучився, від 
найменшого до найстаршого. Тут 
немає переможців, є лише без‑
межна вдячність. Вдячність кож‑
ному, хто залишив свій слід, дав 
нам можливість сьогодні жити, 
творити, радіти сонцю.

Кожного учасника нагороди‑
ли дипломами. По тому до сло‑
ва запросили Ольгу Пирогову, 
сестру загиблого Героя Василя 
Пирогова.

— Війна колись закінчиться, 
відбудуються міста, але, на жаль, 
ніколи не повернуться всі ті, 
кого забрали небеса, — сказа‑

олена удвуд

Ранок суботи, 31 серпня. 
На центральній площі міста зби‑
раються козятинчани — і дорослі, 
і діти. Вони прийшли сюди, аби 
долучитися до патріотичного 
пробігу «Шаную воїнів. Біжу 
за Героїв України». Цю акцію 
започаткував у Козятині 
у 2021 році військовий Володи‑
мир Вдовенко. Відтоді щороку 
у нашому місті влаштовують 
патріотичний пробіг, приуроче‑
ний до Дня пам’яті захисників і 
захисниць України. Виключен‑
ням став лише 2022‑гий — тоді 
акцію не проводили.

Цьогоріч це вже третій пробіг, 
на який зареєструвалася ре‑
кордна кількість учасників: 
197 козятинців вирішили 
доєднатися до патріотичної акції. 
Серед них — вбрана у вишиванку 
Анна разом із одинадцятирічною 
дочкою Нікою.

— Такий пробіг — це дуже акту‑
ально в наш час, — каже Анна. — 
Але ми з Нікою вирішили долучи‑
тися не лише через це. Минулого 
року на війні загинув мій брат, 
Сергій Дем’янюк. За нього біжимо 
сьогодні. А взагалі я не бігаю, і 
спортом не займаюся. Але буду.

Паша і Таня Демчуки — брат 
і сестра. Юнакові 16, його 
молодшій сестрі — 12. Вони 
також вирішили взяти участь 
у пробігу.

— Ми хочемо вшанувати 
пам’ять нашого знайомого, дру‑
га нашої сім’ї Андрія Сеника, — 
каже Паша. — Він військовий і 
загинув декілька місяців тому.

— Ви вперше берете участь 
у подібній акції? — цікавимося 
ми.

— Я вдруге беру участь, Таня 
вперше. Це для неї перший ма‑
рафон, — відповідає Паша.

— Ти готова бігти? — запитуємо 
Таню.

— Так. Я вчора проходи‑
ла за маршрутом, — відповідає 
дівчинка.

— У розвідку ходила, — додає 
Паша.

почали з розминки
Учасники пробігу отриму‑

ють наліпки на свої футболки 

і йдуть на спільну розминку. Її 
проводять тренери Козятинської 
дитячо‑юнацької спортивної 
школи поряд із імпровізованою 
сценою, яку облаштували біля 
будинку культури. До речі, сцену 
прикрасили тризубом із колосків. 
Його виготовили працівники бу‑
динку культури.

О 9‑ій стартує офіційна ча‑
стина. На імпровізовану сцену 
виходить ведуча Дар’я Мінаєва.

— Це особливий і водно‑
час дуже сумний день — День 
пам’яті загиблих захисників 
України, тих, хто став на захист 
рідної землі у найважчі часи, 
тих, хто віддав своє життя за‑
ради свободи, незалежності та 
єдності нашої держави, — каже 
ведуча. — Сьогодні, 31 серпня, 
ми традиційно проводимо наш 
щорічний забіг «Шаную воїнів, 
біжу за Героїв України».

Усі приєднуються до загально‑
національної хвилини мовчання, 

аби вшанувати пам’ять полеглих 
захисників. А тоді учасники ши‑
куються на лінії старту. Тренер 
дитячо‑юнацької спортивної 
школи Володимир Галиць‑
кий, який також долучився 
до патріотичної акції, нагадує 
усім, що це не змагання, тому 
кожен має бігти у своєму темпі.

Рівно о 9.30 учасники 
патріотичного пробігу «Шаную 
воїнів. Біжу за Героїв України» 
стартують. Вони бігтимуть 
від площі через вулицю Пи‑
липа Орлика, Незалежності, 
Чумацький Шлях (колишня 
Мічуріна) і мають повернутися 
назад до площі. Довжина марш‑
руту — два кілометри. Колону 
бігунів супроводжують не лише 
поліцейські на авто, а й лікар.

Поки учасники пробігу до‑
лають дистанцію, їх чекають 
на фініші вболівальники.

— Там моя мама біжить, її зва‑

Цьогоріч учасників патріотичного пробігу було як ніколи багато. кожен отримав диплом

юрій лесик прийшов до фінішу першим. Юнак подолав 
два кілометри за сім хвилин

Цьогоріч це вже третій пробіг. на нього зареєструвалася 
рекордна кількість учасників — 197!

влаштували Пробіг в Пам’ять 
Про Полеглих на війні героїв
Єдність  вже втретє у козятині відбувся 
патріотичний пробіг «шаную воїнів. 
біжу за героїв україни». цього разу була 
рекордна кількість учасників — майже 
двісті. діти та дорослі подолали два 
кілометри у пам’ять про захисників, яких 
ми втратили на війні

Маршрут пробігу 
пролягав через вулиці 
Пилипа Орлика, 
Незалежності, 
Чумацький Шлях і 
Героїв Майдану
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— Так, приїздили і викликали 
на допит.

Далі запитали у Артема, як 
дізнався, що його беруть на обмін 
полоненими.

— Перед обміном до мене при‑
йшли і сказали: «Збирайся, ти 
їдеш». Це було 22 серпня. Куди 
саме мене забирають, я не знав. 
На самий обмін нас забрали на‑
ступного ранку, 23 серпня. Уже 
тоді я дізнався, що полон для 
мене скінчився.

Наших хлопців на обмін 
везли в автобусі. Обмінювали 
у Чернігові.

— Нас зустрічали… Ці відчуття 
не передати, — ділиться своїми 
враження Артем. — Найперше, 
що було — мені сказали: «Сла‑
ва Україні!», а я сказав: «Геро‑
ям Слава!». А потім у мене був 
дзвінок з мамою. У неї 23 серп‑
ня був день народження і я дуже 
хотів повернутися саме в цей 
день, але трішки не встиг. Та 

сюрприз все одно вдався.
І справді, для мами полоне‑

ного сина‑військовослужбовця 
це найкращий та найцінніший 
подарунок. Від усієї душі радіємо 
разом з вами!

Ми спілкувалися з Артемом 
приблизно через тиждень після 
обміну. Це було у п’ятницю, 
30 серпня. На той момент 
він знаходився у столичному 
госпіталі на відновленні, вдома, 
у рідному Козятині ще не був. 
Але рідні і близькі йому люди 
приїздили у Київ. Каже: «Ми 
зустрілися, обнялися». На запи‑
тання, які плани на майбутнє, 
сказав: «Планую знову стати 
в стрій».

Ось такі вони, наші воїни 
ЗСУ — справжні патріоти, 
витривалі, впевнені в своїх си‑
лах, мужні та відважні. Хочеться, 
щоб усі вони були завжди біля 
своїх рідних, під мирним небом 
нашої неньки‑України

у Свердловську знаходився 
до обміну. Каже, що з його 
військової частини ще було 25–
27 людей. Усі живі, але наразі 
не всі повернулися додому.

За весь час перебування 
у полоні, рідні Артема не зна‑
ли, де він. Вдома всі ці важкі 
дні розлуки і невідомості його 
чекали мама, тато, бабуся та се‑
стра з маленькою племінницею. 
Можна лишень уявити, що вони 
відчували, скільки пролили сліз, 
проговорили молитв та пережи‑
ли хвилювань.

— Зв'язку не було, звістки 
не міг подати ніяк, — розповідає 
Артем. — Тільки ті, хто повер‑
тався з полону додому, тільки 

через таких людей міг передати 
рідним, де я і що зі мною.

Стосовно самого перебуван‑
ня у полоні. У розмові на цю 
тему Артем був стриманий 
та неговіркий, але конкрет‑
ний у своїх висловлюваннях. 
Процитуємо кілька реплік.

— Що не давало здатися, на‑
давало сили? — запитали ми 
у Артема.

— Віра і надія.
— Де жили, де спали, що їли, 

чи лікували, якщо хворіли?
— Жили у бараках, їли нор‑

мально. Взимку привозили 
вугілля, яким ми опалювали самі 
приміщення. Була санчастина, нас 
туди возили і отримували ліки.

— Допитували?

ірина Шевчук

На День Незалежност і 
України Координаційний 
штаб з питань поводження з 
полоненими повідомив про 
звільнення з російського поло‑
ну 115 військових, серед яких 
семеро хлопців з Вінниччини. 
Повернувся додому і військовий 
з Козятина Артем Дмитренко. 
Нагадаємо, усі врятовані під 
час крайнього обміну полоне‑
ними — це військовослужбовці‑
строковики, зокрема і ті, які по‑
трапили у полон у перші місяці 
повномасштабного російського 
вторгнення у 2022 році.

Серед таких і наш земляк, 
старший солдат військової ча‑
стини 3057 Артем Дмитренко. 
Йому — 22. Народився та виріс 
у Козятині. Тут навчався у школі, 
потім вступив до Козятинсько‑
го залізничного училища, став 
провідником. Та за професією 
пропрацював недовго. Пішов слу‑
жити. До строкової служби при‑
ступив 19 листопада 2020 року. 
Служив у місті Маріуполь. Був 
у самому пеклі війни…

— Ми стояли, скільки могли, 
там, потім надійшов наказ при‑
пинити оборону «Азовсталі», 
задля збереження життя воїнів, — 
згадує Артем. — У полон я по‑
трапив 17 травня 2022 року.

У перший день нас відвезли 
в Оленівку. Хлопців туди при‑
возили щодня, до 22 травня. 
Там ми знаходились до 10 черв‑
ня. Коли були вибухи, на той 
момент мене вже там не було, 
перевезли у Свердловськ.

Нагадаємо, у ніч на 29 липня 
2022 року на території колишньої 
виправної колонії в окуповано‑
му селищі Оленівка в Донецькій 
області стався вибух. Будівля, 
у якій окупанти утримували ви‑
ведених із території «Азовсталі» 
в Маріуполі українських 
військовополонених, зруй‑
нувалася. Тоді під час те‑
ракту у в 'язниці загину‑
ли понад 50 українських 
військовополонених, ще десятки 
дістали поранення…

Два роки і три місяці наш 
Артем Дмитренко перебу‑
вав у російському полоні, 
у виправній колонії. Саме 

більше двох років у Полоні. 
артем Повернувся додому
незламний  артем дмитренко — 
старший солдат, військовослужбовець-
строковик. Мужній та хоробрий 22-річний 
воїн разом із побратимами стояв на захисті 
Маріуполя і до останнього боронив 
«азовсталь». Потім полон… два роки і три 
місяці… був в оленівці, у виправній колонії 
свердловська. Як пережив ті важкі дні, що 
надавало сили і що вперше сказав, ставши 
на рідну землю?

Вдома Артема чекали 
батьки, бабуся та 
сестра. За весь час 
перебування у полоні 
його рідні не знали, 
де він і що з ним
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За роз’ясненнями ми звернули-
ся до адміністрації козятинської 
центральної районної лікарні. 
ситуацію прокоментувала дирек-
торка медичного закладу оксана 
Забазнова.
— Питання проходження медич-
них оглядів у козятині, як і по всій 
україні, наразі є актуальним. адже 
з 1 серпня розпочалася вступна 
кампанія до вищих навчальних 
закладів. і у переліку документів 
треба обов’язково мати медичну 
довідку (лікарський консультатив-
ний висновок), облікову форму 
№086/о.

Згідно з медичним законодав-
ством україни, медогляд дітей 
до 18 років проводить сімейний 
лікар і, відповідно, довідку для 
вступної комісії видає безоплат-
но первинка. однак, якщо моло-
да людина перетнула 18-річний 
поріг, тобто, згідно з цивільним 
кодексом україни (частини 1 статті 
34), отримала повну цивільну 
дієздатність, діють норми платного 
медогляду у вузьких спеціалістів 
вторинної ланки — у поліклініці 
козятинської црл.
оксана Забазнова зауважує — 
у козятинській црл наразі чинні 

тарифи на платні медичні послуги, 
затверджені рішенням виконавчо-
го комітету козятинської міської 
ради від 20 січня 2023 року №15, 
відповідно до постанови кМу від 
17 вересня 1996 року №1138 
«Про затвердження переліку 
платних послуг, які надаються 
в державних закладах охорони 
здоров’я та вищих медичних за-
кладах освіти».
— національна служба здоров’я 
україни компенсує витрати за на-
дання медичних послуг таких 
як: обстеження, діагностика, 
лікування. усе ж, що стосується 

профілактики та профоглядів, 
є платним, позаяк не входить 
до програми медичних гарантій та 
повинно бути оплачено за кошти 
замовника, — наголошує оксана 
Забазнова.
Я к  п о я с н и л а  д и р е кто р ка 
козятинської црл, у медичному 
закладі є також інші види платних 
медичних оглядів:
— для отримання виїзної візи 
(крім службових відряджень 
державних службовців та при 
виїзді на лікування за наявності 
в і д п о в і д н и х  м е д и ч н и х 
документів);

— попередні  профілактичні 
медичні огляди при прийнятті 
на роботу та для отримання 
посвідчення водія транспор-
тних засобів (крім випадків, 
коли медичні огляди проводять-
ся за направленнями органів 
державної служби зайнятості);
— медичні огляди для отриман-
ня дозволу на право отримання 
та носіння зброї громадянами 
(крім періоду дії воєнного ста-
ну в україні або в окремих ї ї 
місцевостях);
— а також відповідні періодичні 
профілактичні медичні огляди.

як це коментують у лікарні

анастасія квітка

Щодня наші захисники мужньо 
боронять рідну землю, ризикуючи 
власним життям. На жаль, у запе‑
клих боях вони втрачають техніку 
та забезпечення, які є життєво 
необхідними для успішного ви‑
конання бойових завдань. І тут, 
у тилу, ми маємо підтримувати 
своїх захисників, чим можемо. 

Так, наша з вами допомога по‑
трібна воїну‑земляку Василю Ар‑
темчуку, який народився та виріс 
у Козятині, навчався в дев’ятій 
школі, працював, одружився. З 
2014 року Василь мужньо стоїть 
на обороні Батьківщини. Нара‑
зі Василь воює в 95 ОДШПБР, 
2 ДШБ, рота вогневої підтримки). 
Він — головний сержант роти.

Друзі та рідні оголосили збір 

десантники, серед яких і наш 
василь артемчук, втратили авто

коштів на авто, без якого хлоп‑
цям неможливо виконувати бо‑
йові завдання.

— Терміново потрібна ваша 
допомога. Велике прохання до‑
лучитися до збору всіх небайду‑
жих. Важлива кожна гривня. Адже 
наразі збір просто стоїть на міс‑
ці, — розповідає козятинчанка 
Юлія Жигаловська, кума Васи‑
ля. — Дякую всім небайдужим!

Реквізити для допомоги
Посилання на банку
h t t p s : / / s e n d . m o n o b a n k .

ua/jar/9oFDhgn8iY
Номер картки банки
5375 4112 2007 9847

проходити медичну комісію. 
За словами чоловіка, син прой‑
шов двох спеціалістів, зробив 
флюорографію, а потім зайшов 
до кабінету третього лікаря, 
який сказав, що комісія платна 
і відправив хлопця до кабінету 
навпроти рентгену.

— Там сину виписали чек, 
в якому вказали терапевта, 
хірурга, офтальмолога, рентген 
і навіть лікаря, який робить вис‑

новок комісії, — продовжує Ан‑
тон. — Навіть це вписали. Кожен 
прийом по 60–70 гривень. Там 
сім позицій, три з них виписані 
«зі стелі». Тому що на той мо‑
мент, коли синові виписали чек, 
флюорографія у нього вже була 
пройдена, терапевт — це той 
самий сімейний лікар. І який 
висновок комісії, якщо висно‑
вок комісії дає сімейний лікар?! 

Сімдесят гривень взяли за голову 
комісії. Навіщо?

У чеку, який дали синові Ан‑
тона, були зазначені терапевт, 
хірург, невролог, отоларинголог, 
офтальмолог, флюорографічне 
дослідження та висновок голо‑
ви медкомісії. Хлопець розра‑
хувався. Медкомісія для вступу 
обійшлася юнакові в 437 гривень 
і 70 копійок.

— Виходить, що Козятинська 
ЦРЛ заробляє на майбутніх сту‑
дентах, — каже Антон. — Він же 
не на роботу влаштовується. І 
що це за постанова, за якою 
комісія на вступ до 18 років 
безкоштовна, а після 18 років 
платна? Він що, вже працює 
після 18 років? І це ж медич‑
на комісія для вступу в на‑
вчальний заклад, не на робо‑
ту. І то навіть при проходженні 
комісії на роботу підприємство 
потім повертає кошти, а тут 
бідний студент має сплатити 
кошти, які не заробляє. А ви 
спитали, в нього є кошти чи 
немає? Сімейна лікарка сказа‑
ла: «Та це ж невеликі гроші!» 
До чого тут великі чи не великі 
гроші?! Якщо воно має бути 
безкоштовне.

олена удвуд

До редакції нашої газети звер‑
нувся козятинчанин Антон (ім’я 
змінене). Чоловіка обурило, що 
його синові довелося заплатити 
за медкомісію, яку він проходив, 
щоб вступити до вищого навчаль‑
ного закладу.

—  М і й  с и н  п і ш о в 
до сімейного лікаря, щоб взяти 
направлення на проходження 
медкомісії, — розповідає Ан‑
тон. — Лікарка сказала: «Вам 
не пощастило, тому що синові 
вже є 18 років, а після 18 років 
комісія платна». Вона сказала, 

що безкоштовно йому можуть 
зробити тільки аналізи і дала 
направлення на рентген. Дру‑
жина, яка була з сином, по‑
просила дати ще направлення 
до хірурга, але сімейна лікарка 
сказала: «Ні, я не маю права». 
Наш сімейний лікар зараз 
у декретній відпустці, замість 
неї інша лікарка, яка пішла 
у відпустку і нас тимчасово 
передали до іншої. Там черги 
страшенні. І люди говорять, 
що завжди було порожньо, а це 
не проштовхнутися.

Син Антона пішов до полік‑
лініки Козятинської ЦРЛ 

такий чек син антона 
отримав у лікарні. Медогляд 
для вступу коштував юнакові 
майже 500 гривень

«районна лікарня  заробляЄ 
на майбутніх студентах»
медреформи  син козятинчанина 
пішов проходити комісію для вступу 
у навчальний заклад, а виявилося, 
що це не безкоштовно. Майже 
500 гривень заплатив майбутній 
студент за проходження п’яти лікарів, 
флюорографію і висновок голови комісії. 
Як це коментують у козятинській црл — 
дізнавалися наші журналісти Сімейна лікарка 

сказала — вам 
не пощастило, бо 
синові вже є 18 років, 
тому комісія буде 
платна
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4‑х класів на паралелі, що дало б 
змогу дійсно перейти на профільне 
навчання учням у старшій школі, 
створити нову культуру школи 
відповідно до концепції НУШ, 
створити добру матеріально‑
технічну базу. Ми розглядали 
як ключову вимогу до старшої 
профільної школи, щоб мож‑
на було ефективно забезпечити 
учням право вибору профілю — 
наявність не менше 4‑х класів 
на паралелі в старшій школі.

У Хмільницькому районі передба‑
чено 12 офіцерів служби освітньої 
безпеки. З першого вересня вони 
працюватимуть у семи школах. 
У Козятинській громаді — це 
опорний ліцей. Теж один навчаль‑
ний заклад і один офіцер, тоді коли 
у сусідніх громадах їх по кілька. 
Чому так?

— Офіцер Служби освітньої без‑
пеки — це фаховий посадовець, 
який разом з адміністрацією за‑
кладу освіти відповідатиме за весь 
комплекс безпекових заходів, 
починаючи з допуску дітей 

до приміщення школи. З верес‑
ня в опорному ліцеї почне пра‑
цювати офіцер Служби освітньої 
безпеки, який виконуватиме 
правоохоронну, наставниць‑
ку та просвітницьку функцію. 
Сподіваємось, що до кінця року 
такі офіцери з’являться і в інших 
закладах громади.

Відомо, що проблема з аварійними 
дахами ліцею №1 і гімназії №7 за це 
літо не вирішилася. Як виходити з 
цієї ситуації? Ще є навчальні за‑
клади з подібними проблемами?

— Сесією Козятинської міської 
ради виділені кошти на ремонти 
дахів Ліцею №1 та харчоблоку 
Ліцею №7, але їх облаштування 
має проводитись після прове‑
дення необхідних процедур. Для 
підтримки дахів у робочому стані 
адміністраціями закладів прово‑
дяться певні заходи, але стан дахів 
такий, що їх потрібно замінювати, 
а не підтримувати. Заміна 
дахів першочергово необхідна 
у харчоблоці Ліцею №5, основного 
корпусу Ліцею №7, Гімназії №9.

Чи вистачає вчителів, чи 
укомплектовані наші школи?

— Усі заклади освіти забезпечені 
педагог і чними кадрами . 
Найбільша потреба у асистентах 
учителів, які допомагають забез‑
печувати освітній процес для дітей 
з особливими потребами.

На випадок тривалих відключень 
світла, як буде проводитися на‑
вчання? Можливо, як у попередній 
рік переноситимуть осінні 
канікули?

— На випадок тривалих 
відключень заклади освіти 
обладнані генераторами, деякі 
мають власні котельні. Це за‑
безпечить можливість очного 
навчання в цих закладах. Шко‑
ли, які не зможуть забезпечити 
очне навчання, будуть змушені 

перейти на синхронний формат: 
учителі даватимуть учням завдан‑
ня, а потім перевірятимуть їх. Про 
перенесення осінніх канікул пи‑
тання не розглядалося.

У Вінницькій обласній раді 
опублікували прогнозований список 
закладів освіти, де буде 12‑річна 
школа. У нас це — ліцей №2, 
тобто тільки один навчальний 
заклад. До прикладу, у сусідній 
Калинівській таких навчальних 
закладів у прогнозованому списку 
сім. Поясніть, чому на таку велику 
громаду — лише один ліцей, де буде 
12‑річна школа?

— Концепція НУШ перед‑
бачала створення нової мережі 
академічних ліцеїв, які, як пра‑
вило, мали бути відділені від 
основної школи й мати не менше 

ірина Шевчук

Перед початком нового навчаль‑
ного року розпитали у начальни‑
ка Управління освіти та спорту 
Козятинської міської ради Інни 
Мадей про організацію навчання 
козятинських школярів.

Чи готові навчальні заклади 
Козятинської громади до нового 
навчального року?

— Ми здійснили відповідні 
кроки щодо забезпечення без‑
печного функціонування закладів 
освіти, організації освітнього про‑
цесу, оновлення змісту освіти, 
захисту прав здобувачів освіти 
та педагогічних працівників. 
Врахували інструктивно‑
методичні матеріали щодо по‑
рядку підготовки закладів освіти 
до нового навчального року та 
опалювального сезону з питань 
цивільного захисту, охорони праці 
та безпеки життєдіяльності. 20–
23 серпня комісійно обстежили 
усі заклади освіти з питань щодо 
нового 2024/25 навчального року 
за участю фахівців територіальних 
підрозділів, що уповноважені 
здійснювати державний нагляд 
у відповідних сферах господарської 
діяльності.

Що зробили за літо (детально 
про кожному ліцею та гімназії, 
мається на увазі ремонти класів, 
харчоблоків, санвузлів тощо…)

— По всіх закладах освіти прове‑
ли ремонтні роботи у кабінетах для 

впровадження НУШ, предметних 
кабінетах, туалетних кімнатах. Крім 
цього: вхідна група до обідньої 
зали харчоблоку (Ліцей №5), дах 
над приміщенням спортивної 
зали (Сестринівська гімназія 
ім. М. Грушевського), розширен‑
ня зони укриття (опорний ліцей), 
накриття приміщення туалетних 
кімнат (Ліцей №7), приміщення 
актової зали (Кордишівська 
гімназія), приміщення харчоблоку 
(Флоріанівська гімназія).

Що з укриттями? В якому вони 
стані, чи проводили ремонти там?

— В укриттях усіх закладів освіти 
провели поточні ремонтні робо‑
ти. В опорному ліцеї організували 
додаткові місця в укритті, що до‑
зволить закладу працювати прак‑
тично в одну зміну.

Чи змінилася ситуація з укрит‑
тям ліцею №1. Мається на увазі 
відсутність туалету в попередні 
роки.

— З укриттям ліцею №1 ситуація 
поки що не змінилася, вибра‑
ли швидке і дешеве рішення — 
спеціальні відра.

Як будуть навчатися козятинські 
школярі?

— Форма навчання — очна. 
Змішана можлива в ліцеях №1, 
5, 7.

Скільки першокласників і 
випускників?

— Станом на 1 вересня 
2024 року маємо 262 учні перших 
класів та 153 — одинадцятих.

начальник управління освіти інна мадей: «Форма 
навчання — очна. Змішана можлива в ліцеях №1, 5, 7»

як будуть вчитися діти, і чи 
готові школи та укриття?
актуально  Що зробили у школах 
за літо, яка буде форма навчання, чи 
готові укриття, як вирішується питання 
з аварійними дахами у школах та чи 
планують переносити осінні канікули — 
про це і не тільки читайте в інтерв'ю з 
очільницею освіти громади інною Мадей

«З укриттям ліцею №1 
ситуація поки що не 
змінилася, вибрали 
швидке і дешеве 
рішення — спеціальні 
відра»

515968
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володимир тітомир, 
начальник управління 
протидії кіберзлочинам 
у вінниЦькій області 
департаменту 
кіберполіЦії

— ці випадки — типові приклади 
вішингової атаки. це новий вид 
шахрайства, за якого зловмис-
ники використовують мобільний 
зв’язок для крадіжки особистих 
даних. Як працює схема? шахраї 
телефонують громадянам, видаю-
чи себе за працівників мобільних 
операторів, таких як київстар, 
Vodafone чи Lifecell, — розповідає 
полковник поліці ї  володимир 
тітомир. — Під виглядом технічної 
підтримки або з іншими «важли-
вими» запитаннями, вони про-
сять підтвердити особисті дані або 

надати код, що надійшов у SMS-
повідомленні. отримавши ці дані, 
зловмисники можуть здійснити пе-
ревипуск SIM-картки, що дозволяє 
їм отримати доступ до всієї вашої 
інформації, включаючи дзвінки та 
SMS-повідомлення. Зокрема, така 
можливість дозволяє шахраям отри-
мувати доступ до месенджерів гро-
мадян (WhatsApp, Telegram, Viber) 
та від вашого імені здійснити роз-
силку повідомлень із проханням по-
повнення банківської карти шахрая.
За 7 місяців 2024 року в органах поліції 
вінницької області зареєстровано 
близько 240 звернень, пов’язаних 
із вішингом. вішинг — це телефонне 
шахрайство, пов’язане з виманюван-
ням реквізитів банківських карток або 
іншої конфіденційної інформації, при-
мушуваннями до переказу коштів 
на картку злодіїв.

Шахраї вдаються до нових методів обману
Щоб убезпечити себе, у департаменті 
кіберполіції радять:
— перевіряти джерело: якщо вам телефонує 
хтось, хто представляється працівником 
мобільного оператора і просить надати 
особисті дані або код з SMS, не поспішайте 
виконувати запит. Замість цього, зателефо-
нуйте на офіційний номер вашого оператора 
для перевірки;
— не ділітися кодами: ніколи не повідомляйте 
коди з SMS, навіть якщо вам здається, що 
співрозмовник є представником компанії. 
офіційні працівники не запитують такі коди 
по телефону;
— остерігайтися особистих даних: не нада-
вайте свої особисті дані, якщо не впевнені 
в достовірності співрозмовника;
— захистити свою SIM-карту: у випадку 
будь-яких підозрілих активностей на ва-
шому телефоні, негайно зв’яжіться з вашим 
мобільним оператором і перевірте стан SIM-
картки.

— Якщо ви вже стали жертвою цього виду шах-
райства, терміново повідомте про це вашому 
мобільному оператору, — продовжує воло-
димир тітомир. — гарячі лінії київстар — 466, 
Vodafone — 111, Lifecell — 5433. також подайте 
заяву до правоохоронних органів або заповніть 
форму зворотнього зв’язку на офіційному 
веб-ресурсі департаменту кіберполіції ticket.
cyberpolice.gov.ua/. це допоможе не лише 
зменшити наслідки для вас, а й сприятиме 
розслідуванню та боротьбі з шахрайством.
нагадаємо, що департамент кіберполіції 
продовжує підтримувати проєкт BRAMA, який 
спрямований на захист медіаплатформ від 
російської пропаганди та небезпечного кон-
тенту. Проєкт також має на меті підвищення 
медіаграмотності серед українців, що допоможе 
краще орієнтуватися в інформаційних викликах 
і покращити загальний рівень кібербезпеки.
— будьте уважні та обережні, аби захистити 
себе від потенційних загроз, — наголошує во-
лодимир тітомир.

що робити у подібних випадках

анастасія квітка

Вшановуючи пам'ять загиблих 
захисників України, 29 серпня 
у Козятинській громаді родинам 
воїнів, які віддали життя за нашу 
свободу, вручили державні на‑
городи.

Орденами «За мужність ІІІ 
ступеня» (посмертно) нагоро‑
дили:

Олександра Завідіна: загинув 
15 жовтня 2022 року під час ви‑
конання бойового завдання.

Владислава Баглая: загинув 
1 грудня 2023 року, виконуючи 
бойове завдання в районі Бах‑
мута.

Володимира Протосвітського: 
загинув 10 лютого 2023 року під 
час обстрілу поблизу Невель‑
ського.

родинам воїнів вручили державні нагороди
Олексія Дуку: загинув 19 липня 

2023 року під час артилерійсько‑
го обстрілу поблизу Первомай‑
ського.

Сергія Фурманчука: загинув 
18 травня 2023 року під час мі‑
нометного обстрілу поблизу Пер‑
вомайського.

Їхні імена назавжди залишаться 
в нашій пам'яті. Вічна пам'ять та 
слава Героям!

новини

підписаний, якщо це, звісно, 
не родичі чи друзі. Тож я взяла 
слухавку.

— Доброго дня! Вас турбує 
компанія Lifecell, — сказав 
чоловічий голос. — Наша роз‑
мова записується. Ви виграли 
бонус — безкоштовні мегабайти 
або СМС‑повідомлення. Що ви 
обираєте?

Замість того, щоб відповідати, 
я сказала, що мені не зруч‑
но в цей момент розмовляти. 

Чоловік по той бік слухавки 
відповів, що «їхні оператори» 
зв’яжуться зі мною пізніше і за‑
вершив розмову. На щастя, «опе‑
ратори Lifecell» до мене більше 
не телефонували. Чи то так 
співпало, чи шахраї на День 
Незалежності проводили масо‑
вану атаку на абонентів Lifecell, 
але факт залишається фактом — 
три вищеописані випадки мали 
місце впродовж декількох днів 
поспіль — 24, 26 і 27 серпня.

отримавши доступ до контактів 
Дмитра, шахраї почали активно 
надсилати усім повідомлення. 
Враховуючи коментарі, із дея‑
кими переписка була за межею 
пристойності — люди писали, 
що, зрозумівши, що їх план 
провалився, шахраї переходили 
на лайливі слова.

На гачок шахраїв, які намага‑
лися зламати номер, ледь не по‑

трапила і авторка цієї статті. 
Це ледь не сталося у суботу, 
24 серпня. Ми з подругою роз‑
мовляли у парку. Мені зателефо‑
нував невідомий номер Lifecell. 
Для журналістів це — звична 
ситуація. Рідко коли нам теле‑
фонують абоненти, чий номер 

олена удвуд

Понеділок,  26 серпня. 
У спільному чаті друзів козя‑
тинчанка Катерина написала, що 
мобільний номер нашої спільної 
знайомої зламали і від її імені 
в повідомленні попросили по‑
зичити гроші. Катерина попере‑
дила, щоб друзі були уважними і 
не потрапили на гачок шахраїв.

Думаєте, це поодинокий випа‑
док? Якби ж то. Бо наступного 
дня, тобто у вівторок, 27 серпня, 

на фейсбук‑сторінці козятинча‑
нина Дмитра з’явився допис та‑
кого змісту:

«Мій номер lifecell взломали, 
а разом з ним Телеграм та Вай‑
бер. Не ведіться на прохання 
перерахувати кошти».

Чимало друзів чоловіка писали 
у коментарях, що їм надходить 
нібито від нього прохання ски‑
нути 20 тисяч гривень. У декого 
шахраї попросили дещо менше — 
16 тисяч. Коментарів до цього 
допису було чимало. Вочевидь, 

типовий приклад вішингового шахрайства. скріншот надав 
департамент кіберполіції

шахраї зламують номери 
LifeceLL козятинчан
кібербезпека  Зателефонували 
нібито від оператора і сказали, що 
ви виграли безкоштовні мегабайти? 
не поспішайте вірити, це може бути 
атака шахраїв. лише за один тиждень 
сталося два таких випадки у козятині. 
Як захиститися — розповіли нашим 
журналістам у поліції У кіберполіції радять 

одразу зв’язатися 
з мобільним 
оператором і 
перевірити стан 
власної SIM-картки
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що з Цього приводу кажуть читачі? коментарі з сайту koziatyn.info (публікуємо коментарі, зберігаючи орфографію дописувачів)

лідія бабюк
неспроможні працювати депутати. всі хочуть довести, які вони справедливі, 
чесні, трудолюбиві. результат — великий пшик. всіх розпустити. ось вам, ша-
новні, наш вибір. вже всі поїли крупи із міллю, за яку вас купили? включайте 
мізки на наступних виборах.

сергій ткаченко
«соромно перед військовими»… була б моя воля, то ті, хто не прийшов, поїхали б 
з військовими хоча б на добу в окопи, після екскурсії по лінії фронту, думаю, 
вони б жили в сесійній залі!!!

надія якимова
Хай складуть повноваження і не позоряться

микола крента
той, хто ставить вузькопартійні або власні інтереси вище громадських, не до-
стойний бути депутатом громади, бо це є зрада під час війни!

василь мандзюк
одна сторона висловилась. очікуємо аргументи іншої. втрачаємо час. не реа-
лізовуються заплановані кошториси. громада з усіх питань приходить у зане-
пад. Зима та підготовка до опалювального сезону на підході. З вул. винниченка 
зробили шосейку. Питань на сесію сотня, а вони «пацанізмом» займаються. це 
наслідки ліквідації мажоритарної системи. Зараз депутати не перед виборцями 
несуть відповідальність, а перед партійним осередком, який з них склав списки. 
ото ж такі і наслідки.

новини

але не могли запустити впродовж 
багатьох місяців.

— Думаю, остання сесія 
відбулася лише завдяки тому, 
що прийшла делегація з села 
Сигнал, вони прямо за руку за‑
водили депутатів до зали, — ска‑
зала очільниця громади. — Люди 
не розуміли, чому при заверше‑
ному водогоні ми не можемо 
дати їм дозвіл і передати цей 
водогін. А також дякуючи тому, 
що були голови ОСББ. І дякуючи 
свідомим депутатам, які все‑таки 
прийшли.

На годиннику була вже 10.15, 
однак у сесійній залі зібралося 
лише семеро депутатів. Із них 
зареєструвалися тільки п’ятеро.

— У нас сьогодні в сесійній 
залі військові, перед ними 

теж соромно, — продовжує 
Єрмолаєва. — Я кидала вчора 
у групу депутатів відео, щоб вони 
подивилися, чим займається ця 
бригада. Колись сказав ком‑
бриг, що ми ще будемо ними 
пишатися. Нам соромно перед 
військовими за ті рішення, які 
ми не можемо по них прийняти. 
Ми не можемо їх прийняти ні 
на виконкомі, ні на сесії. Це вже 
тягнеться четвертий місяць. Для 
мене це зневага до військових, 
до їхніх питань і проблем, але 
маємо те, що маємо.

О 10.19 всі покинули сесійну 
залу, адже депутатів більше 
не стало. Тож засідання 
48 чергової сесії зірвалося, як і 
дві попередні спроби провести 
позачергову.

Нагадаємо, останнього разу 
сесію вдалося провести рівно 
місяць тому — засідання 
47 позачергової сесії відбулося 
26 липня. Тоді, зокрема, 
розподілили вільні залишки 
бюджетних коштів, виділили 
гроші на проєктно‑кошторисну 
документацію на капремонт 
даху в будівлі ліцею №1 та ре‑
монт даху харчоблоку ліцею 
№7 і будівництва поверхневого 
водовідведення вулиці Винни‑
ченка, однієї з найпроблемніших, 
адже там практично не сходить 
вода в сезон дощів і танення 
снігу. А також передали права 
на утримання водогону в Сигналі 
місцевому кооперативу, що 
нарешті дозволить ввести водогін 
в експлуатацію, який зробили, 

олена удвуд

Останній раз депутати збирали‑
ся у сесійній залі два тижні тому. 
Це була друга спроба провести 
позачергову 48 сесію, яка, як і 
перша, завершилася нічим — 
обранців прийшло замало навіть 
для того, щоб відкрити засідання. 
Після цього міський голова ого‑
лосила про проведення чергової 
48 сесії. Її скликали на 10.00 се‑
реди, 28 серпня.

На порядку денному було 
106 питань. Серед них: на‑
дання дозволу на виготов‑
лення проєктно‑кошторисної 
документації для будівництва 
укриттів, капремонту мереж 
теплопостачання, будівництва 
мережі водопостачання і 
водовідведення в Залізничному 
і водопостачання в селі Козятині, 
питання по фінансовій підтримці 
ОСББ, затвердження плану 
трансформації мережі шкіл 
Козятинської громади.

На зазначену годину прийшло 
лише декілька депутатів. Поки 

чекали на решту обранців, ви‑
ступила міський голова.

— Я бачу інші ради, де мо‑
жуть проводити чотири‑п’ять 
сесій на місяць, — сказала Те‑
тяна Єрмолаєва. — У нас теж був 
такий період, коли ми проводили 
багато сесій та виконкомів, але, 
на жаль, на сьогоднішній день 

сесії не збираються ні чергові, 
ні позачергові і засідання ви‑
конкому теж. Це називається 
політична криза. Але я поди‑
вилася, тут на столі 205 заяв 
мешканців нашої громади, які 
хочуть отримати у власність зем‑
лю або поновити документацію. 
На жаль, вони теж є заручниками 
ситуації.

пуста сесійна зала була у середу, 28 серпня. Засідання чергової сесії зірвалося через 
відсутність депутатів

знову не зібралися. «нам 
соромно Перед військовими» 
Політична криза  уже місяць 
не можуть провести сесію міської ради. 
чергова спроба зібрати депутатів 
у сесійній залі знову завершилася 
нічим — прийшло тільки сім обранців. 
невирішеними залишилися більше ста 
питань, які готували. деякі з цих рішень 
не можуть прийняти ще з минулого року

На годиннику була вже 
10.15, однак у сесійній 
залі зібралося 
лише сім депутатів, 
а зареєструвалося ще 
менше
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свято

токласники. Вони закінчують 
початкову школу і для них ця 
мить теж хвилююча. А ще тут 
5‑В клас. За словами директо‑
ра, вперше у ліцеї продовжили 
навчання з початкової школи — 
перші‑четверті класи навчають‑
ся за програмою «Світ чекає 
крилатих», а ці п’ятикласники 
перейшли у 5‑ий клас за курсом 
«Ліга крилатих».

перШачків обсипали 
квітами

До гімназії №9 ми приїхали за‑
довго до лінійки. Вразило те, що 
учні, які приходили на подвір’я 
навчального закладу з букета‑
ми квітів, шукали очима своїх 
вчителів. Перший букет дістався 
педагогу‑організатору Віті Тка‑
чук.

Третьокласниці Настя, Олен‑
ка, Даша і Юля при зустрічі до‑
вго обнімалися.

— Так скучили за школою? — 
запитали ми дівчат.

— Вчора дуже хотіла до шко‑
ли. Хлопців‑однокласників і 
подруг по класу побачила, а вчи‑

тися можна вдома онлайн, — 
відповіла одна із них.

На території школи йшли 
приготування. Біля великої 
школи чепурили фотозону, 
а допомагав її вбирати кадровий 
військовий і випускник гімназії 
№9 Дмитро Плотніцький. Біля 
маленької розгортали вели‑
кий український стяг. Ближче 
до загальнонаціональної хви‑
лини мовчання на шкільний 
плац стали виходити учні 
2–8 класів.

Відкрили початок навчального 
року група гімназистів на чолі 
з Ірою Мацюк та Ростіком 
Ковальчуком. Іра запроси‑
ла першокласників з класним 
керівником Тетяною Максимен‑
ко та наставником найстарших 
учнів гімназії Оксаною Роман. 
Наймолодші учні стали навпро‑
ти випускників. Коли зібралися 
всі, ведуча урочистостей надала 
слово директорові навчального 
закладу Олегу Заїчко. Очільник 
закладу побажав учням вірити 
в себе, долати перешкоди та 
не забувати, що всі старання 

За доброю традицією, учнів 
перших класів привітали зі 
святом ведучі, директор шко‑
ли Оксана Кухар та побажали 
мирного та щасливого майбут‑
нього. Також діткам подарували 
шкільні портфелі у патріотичних 
кольорах.

А свято продовжується. 
На сцену ефектно виходять 

дев’ятикласники — наша тала‑
новита молодь, наше майбутнє. 
Для когось із них свято Першо‑
го вересня у школі може стати 
останнім. Адже хтось вже обере 
свою професію, а хтось — свій 
профіль навчання у 10‑му класі. 
Знову звучать теплі побажання 
та музичні вітання.

Також у залі були і четвер‑

олена удвуд,
ірина Шевчук,
в’ячеслав гончарук

Свято першого дзвоника для 
старшокласників влаштува‑
ли в опорному ліцеї. Цьогоріч 
в навчальному закладі рекордна 
кількість одинадцятих класів — 
аж шість. Це 153 майбутніх ви‑
пускники. Разом із класними 
керівниками вони дефілювали 
по червоній доріжці на подвір’ї 
навчального закладу.

У пам’ять про випускників, 
які загинули на війні, учні на‑
вчального закладу поклали квіти 
до меморіальної дошки на фасаді 
будівлі ліцею. Зазвучав Гімн. 
І батьки, і діти, і вчителі по‑
клали руку на серце. По тому 
до привітального слова запро‑
сили директорку опорного ліцею 
Олену Білянець. Вона побажала 
всій Україні миру, усім міцного 
здоров’я, радості та надії.

Це були не єдині привітання, 
які чекали на майбутніх 
випускників. Свої побажання 
сказали також друзі з 10‑А, 10‑Б 
та 10‑І. Вони зичили завжди 
бути на стилі та ніколи не втра‑
чати віру в себе, щоб НМТ ста‑
ло пригодою, а не перешкодою 
до мрії, будильник будив вчас‑
но, а в буфеті завжди вистачало 
улюблених смаколиків. Кожному 
одинадцятому класу подарували 
«Золоту медаль успіху».

Вітали ліцеїстів і поліцейські. 
Адже цього року в Україні 
стартує проєкт «Офіцери служ‑
би освітньої безпеки». Свій 
поліцейський безпеки у школі 
тепер буде і в опорному ліцеї. 
Ним стала інспектор, освітній 
полісмен Анастасія Джаман.

— День знань — це особли‑
вий день для всіх нас, а осо‑
бливо він важливий для мене, 
адже сьогодні я вперше засту‑
паю на службу в цій школі як 
інспектор служби освітньої без‑
пеки, — сказала Анастасія Джа‑
ман. — Для мене велика честь 
бути частиною вашої шкільної 
родини і забезпечувати спокій 
та вашу безпеку.

Звучали і музичні привітання. 
Ірина Атаназевич та Анастасія 
Коломієць заспівали пісню 
Тіни Кароль «Дитинство 
не втрачай». Урочиста лінійка 
з нагоди Дня знань добігла 
кінця. Десятикласників та 
старшокласників запросили 
на перший у новому 2024–25 на‑
вчальному році урок. Честь 
дзвонити у перший дзвоник 
випала бронзовому переможцю 
Загальноукраїнського конкурсу 
«Вчитель року‑2024» Богданові 
Пічкуру.

перейШли до «ліги 
крилатих»

Ліцей №1 пров ів  для 
учнів перший патріотичний 
урок, а для першокласників, 
четвертокласників, учнів 5‑В 
класу та дев’ятикласників 
урочистості відбулися у міському 
будинку культури. Тут зібралися 
їхні рідні та близькі, друзі, аби 
привітати з Днем знань.

На сцені особлива мить — 
крокують першокласники. Їх 
вітають гучними оплесками. 
Такі маленькі, цікаві, допитливі. 
Міцно тримаючи свого учите‑
ля за руку, вони розпочина‑
ють свою стежину до знань, з 
українськими рушниками.

свій поліцейський безпеки у школі тепер буде і в опорному ліцеї. ним стала інспектор, 
освітній полісмен анастасія джаман

Перше вересня у 922‑ий день великої війни
Back to school  цьогорічний день 
знань припав на понеділок, 2 вересня. 
у всіх навчальних закладах громади з 
цієї нагоди відбулися святкові лінійки. 
Як стартував новий навчальний рік — 
розповідаємо у нашій публікації

Найбільша кількість 
випускників цьогоріч 
буде в опорному 
ліцеї — там цілих 
шість одинадцятих 
класів
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десятикласники говорили майбутнім випускникам свої побажання. а ще подарували 
Золоті медалі успіху

Перше вересня у 922‑ий день великої війни

неодмінно приведуть до успіху, 
подякував за мирне небо над 
нашими головами воїнам ЗСУ 
і запросив до слова захисника 
України Дмитра Плотніцького, 
який приїхав з фронту у корот‑
кострокову відпустку.

Після виступу Дмитра дирек‑
тор попросив його допомогти 
роздати подарунки першоклас‑
никам. До привітань наймолод‑
ших учнів долучилися й батьки 
першокласників. Вони засіяли 
своїх чад зерном і дуже рясно 
пелюстками квітів.

Привітали подарунками свою 
зміну і дев’ятикласники. Вони 
з солісткою Маргаритою Грабо‑
вою виконали пісню про життя 
учнів в новій українській школі.

Не обділили увагою і най‑
молодших учнів та надали і їм 
слово. Першокласники дуже 
старалися, у мріях вони були 
студентами і навіть президен‑
тами, що викликало посмішку 
у батьків.

Від батьків благословила дітей 
на щасливе майбутнє Олена По‑
лонська.

Завершилась урочиста лінійка 
дзвінком на перший урок в но‑
вому навчальному році.

відкрили куточок пам’яті
Урочистості з нагоди Дня 

знань відбулися і в ліцеї №2. 
За традицією, шкільна родина 
зібралася на подвір’ї навчаль‑
ного закладу. Святкова лінійка 

розпочалася з хвилини мовчан‑
ня. Винесли Державний прапор 
України. Слова привітань сказа‑
ла директорка ліцею №2 Наталія 
Міськова та міський голова Те‑
тяна Єрмолаєва.

Після святкової лінійки 
відкрили куточок пам’яті по‑
леглих Героїв — випускників 
ліцею, які у боротьбі за волю 

і кращу долю Батьківщини 
віддали найдорожче — життя.

звучали музичні 
привітання

У  К о з я т и н с ь к о м у 
міжрег іональному вищо‑
му професійному училищі 
залізничного транспорту свят‑
кова лінійка розпочалася з того, 
що зазвучав Гімн України. Внес‑
ли прапори України та училища 
й хвилиною мовчання пом’янули 
загиблих випускників училища. 
Також вшанували пам’ять ви‑
пускника Євгена Шевчука, який 
трагічно загинув при виконанні 
службових обов’язків.

Здобувачів освіти, їх батьків 
та педагогів привітав дирек‑
тор училища Андрій Стецюк. 
Він побажав здійснення мрій, 
успіхів у навчанні, цікавих 
уроків та особистих досягнень. 
До привітань приєдналася за‑
ступниця директора Лариса 
Осіпчук і побажала усім миру, 
міцних знань та Перемоги. Для 
всіх присутніх виконала пісню 
Тетяна Коваленко.

На святкову лінійку 
до гімназії №9 завітав 
випускник, який нині 
боронить Україну 
від ворога — Дмитро 
Плотніцький



10 RIA-К, 5 вересня 2024 Розміщення реклами тел: 067-68-78-940    Маєш новину, телефонуй 063-738-63-10

новини

в’ячеслав гончарук

Дитячий оркестр з Браїлова їз‑
дить з концертами містами нашої 
області і заробляє гроші на допо‑
могу ЗСУ. У Козятині вони вже 
побували двічі, і їх з великою 
радістю приймають мешканці 
нашого міста. Проте не всі наші 
земляки допомогу ЗСУ ставлять 
вище від власних заробітків.

Зразковий дитячий духовий 
оркестр Браїлівського будинку 
культури є прикладом кропіткої 
праці та віри у майбутнє України. 
Його колектив виступає в містах 
області з початку повномасштаб‑
ного вторгнення, діти збирають 
кошти для допомоги нашим за‑
хисникам.

За період активної концертної 
діяльності на зібрані гроші орке‑
стру вдалося придбати 20 автомо‑
білів та незліченну кількість іншої 
військової амуніції та необхідних 
речей для українських армійців. 
Робота оркестру не зупиняється, 
ні в серпневу спеку ні в січневий 
мороз. Як зазначили самі музи‑
канти, допомагати армії, яка 
в безжальних умовах та на грані 
людських можливостей тримає 
країну і небо над Україною — 
велика та відповідальна справа.

— Наш колектив щороку змі‑
нюється, одні завершують на‑
вчання і йдуть далі навчатися, 
інші займають їх місце. Засно‑
ваний наш колектив з 2014 року 
і стільки ж ми займаємося волон‑

«Шукайте собі інше місце, бо у мене сало пропадає»
терством. Допомагаємо родинам, 
воїни яких були в АТО чи ООС, 
виступаємо у шпиталях, даєм бла‑
годійні концерти, допомагаємо 
онкохворим дітям.

З початку повномасштабного 
вторгнення ми з дітками вже 
заробили 3 мільйони 247 тисяч 
гривень. За зібрані гроші купи‑
ли нашим захисникам не один 
десяток генераторів, тепловізо‑
рів, відправили на фронт 20 ав‑
томобілів. Купуємо захисникам 
України і військову амуніцію та 
іншу продукцію, яку потребу‑
ють і замовляють наші хлопці. 
Ми працюємо в такому форматі, 
вони замовили — ми заробили 
й купили, — розповідає керівник 
оркестру Віталій Тодосюк.

— В останній день серпня, 
на що ви збираєте гроші?

— На дрон збираємо. До нас 
прийшов молодий офіцер і по‑
просив допомогти з дроном для 
їхньої військової частини.

— Наскільки до вас гостинні 
козятинчани?

— Гарно приймають, — сказав 
Віталій Тодосюк.

Чого не міг чи не хотів сказати 
гість нашого міста, повідомили 
пресі наші земляки та розповіли 
історію, яка трапилася в цей день 
на ринку.

— Гості з Браїлова вже ви‑
ступали в Козятині. По приїзду 
вони стали на те саме місце, де 
виступали раніше. Та тільки вони 
вишикувалися, щоб розпочати ро‑

боту, до них звернувся місцевий 
підприємець і сказав їм, щоб вони 
знайшли собі інше місце, бо му‑
зиканти перекрили підхід до його 
торговельної точки, і у нього сало 
пропадає. Ви бачили, там люди 
гинуть, а у нього сало пропадає! 
Я вас прошу, напишіть про цей 
випадок, — попросила одна з гля‑
дачок.

Підприємець пані Лариса про 
інцидент на ринку нічого не чула 
і не бачила. Вона від щирого сер‑
ця пригостила музикантів бутерб‑
родами та розрізала диню, тим 
самим розвіяли думку про негос‑
тинніть козятинчан.

Юні музиканти спочатку від‑
мовлялися, а потім з вдячністю 
смакували частуванням.

Коли почалася війна, він своїм 
друзям казав: «А хто буде захи‑
щати рідну землю, коли багатьом 
страшно? Я не стальний, мені теж 
страшно, але у мене є родина, яку 
я маю захищати». Зараз дивлюся 
на своїх онуків, а його діточок і 
бачу в них частинку Максима. 
Бачу його в маленькому Макар‑
чику, розумні речі і жартівливі 
приколи в Назарчику, — так 
розповідала теща про свого зятя. — 
Максим, коли служив у Гайсині, 
їздив на службу машиною чи мо‑
тоциклом, а останній раз він взяв 
рюкзак і пішов. Так відразу стало 
на душі тривожно.

— Олю, ваш чоловік любив всіх 
розвеселити, можете розповісти 
про найцікавіший його прикол?

— Нічого собі прикол. Це було, 
коли він був у Мукачево. Ка‑
зав, я тут займаюсь звичайними 
справами, а потім, як грім серед 

ясного неба: «Олю, зустрічай, 
ми їдемо ешелоном через наше 
місто на Донецький напрямок». 
А потім по телевізору бачили з ма‑
мою, як наш Максим переганяє 
танки на лінії зіткнення під час 
російсько‑українського розмежу‑
вання.

Ольга відзначає, що Максим був 
винятково‑показовим чоловіком і 
особливо люблячим батьком для 
своїх синів — Назарчика та Мака‑
ра. Для них він завжди знаходив 
час та сили, яким би втомленим 
не був. Був вірним та щирим дру‑
гом.

— Олю, як пройшов ваш забіг, 
у вас все вийшло?

— Ви знаєте, все пройшло лег‑
ше, ніж я думала. Під час забігу 
мені здавалося, що моя половин‑
ка, яку забрала від мене війна, 
біжить поруч зі мною, і як завжди, 
підтримує мене.

в Криму, там у нас була виробнича 
практика, там і познайомилися.

Коли Максим йшов в армію 
на строкову службу, запросив 
мене. Мої батьки казали не їхати 
та я поїхала.

— Така доля, — підключається 
до розмови мама Ольги Алла 
Василівна. — Два роки чека‑
ла його, а коли він відслужив, 
переїхав до нас жити.

— Моя мама Максима любила, 
як рідного сина. Вона від звістки, 
що він загинув, була сама не своя. 
Вона спеціаліст тістечка випікати, 
а на 9 і 40 днів два вірші в його 
пам’ять написала, — каже дружина 
Героя.

— Для мене Максим був, як 

син. Це була дорога мені дитина 
і я згадую про нього з великою 
любов’ю і шаною. Безмежно 
вдячна Господу, що благосло‑
вив мене мати такого сина. Від 
першої нашої зустрічі Максим 
ніколи нічим мене не образив. 
Він був дуже чудовою людиною. 
Найбільші його чесноти — це лю‑
бов до всіх. Він був самим лю‑
блячим чоловіком, найкращим 
батьком, сином і зятем. Він був 
молодшим, але з ним хотілося 
розмовляти. Він був розумним 
не по своїх роках, і з ним хотілося 
радитись. Ще до війни на всі свята 
він був душею компанії. Дуже лю‑
бив всіх пригостити і розвеселити.

в’ячеслав гончарук

Рік тому, 30 серпня на Донеччині 
загинув Максим Лінник. Чоловіку 
було 32 роки. Його військова доля 
після служби в армії почалася 
у 2015 році. Служив у 24 окремій 
механізованій танковій бригаді 
імені короля Данила, де згодом 
став інструктором по підготовці 
молодих спеціалістів. Після за‑
вершення контракту повернувся 
до цивільного життя, але згодом 
Максим повернувся на військову 
службу. Служив у Яворові, звідти 
їх перекинули на Донецький на‑
прямок, а по завершенні контрак‑
ту — знову зайнявся цивільними 
справами.

Коли почалася широкомасштаб‑
на війна — пішов до військкомату, 
проте йому сказали зачекати. 
Повістки, склавши руки, не че‑
кав, став волонтером, виготовляв 
загороджувальні їжаки та буржуй‑
ки для зігрівання воїнів…

Через рік після загибели Мак‑
сима, ми зустріли його дружину 
Ольгу в День пам’яті захисників 
України. За кілька днів мав бути 
забіг під гаслом «Шаную воїнів, 
біжу за Героїв України». Жінка 
вирішила взяти у ньому участь, 
але хвилювалася, як без фізичної 

підготовки пробіжить швидко 
2 кілометри, адже бігтиме на пер‑
шу річницю пам’яті свого чоловіка. 
Її Максим все робив швидко і зі 
знаком якості.

— Може в газеті згадаємо про 
Максима, — запитали ми у Ольги.

— Можна, але він про 
військову службу мені нічого 
не розповідав. Я більше про ньо‑
го знаю з розповідей його друзів і 
побратимів, — сказала вона.

Продовжили розмову вже після 
забігу.

— Як Максим знов на фронт 
потрапив?

— Не міг він сидіти, коли по‑
чалася великомасштабна війна. Ви 
навіть не уявляєте, як він рвав‑
ся у свою 24‑ту танкову брига‑
ду. Йому сказали чекати, то він 
включився в роботу з виготовлен‑
ня обігрівачів та іншої військової 
продукції. Потім його призвали і 
їхня військова частина дислоку‑
валася в Гайсині.

— Ваші сусіди казали, що Мак‑
сим настільки був у побуті тихою 
людиною, що не всі знали, що та‑
кий є. Розкажіть про нього і якщо 
можна, як ви зустрілися?

— Ми навчалися у нашому 
училищі. Я — кухар‑кондитер, 
а він — будівельник. А зустрілися 

щаслива сім’я. Поки що всі разом: Максим, ольга і їх сини 
назар і Макар 

«мені здавалося, що максим 
біжить Поруч зі мною»
Пам’ять  він був професійним 
військовим і техніком за покликом душі. 
Про таких кажуть, що мав золоті руки. 
обіцяв друзям і дружині, що більше 
не піде на військову службу, і мабуть 
так би й було, якби не повномасштабне 
вторгнення московитів

Максим був особливо 
люблячим батьком для 
своїх синів. Для них 
він завжди знаходив 
час та сили, яким би 
втомленим не був
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в’ячеслав гончарук

Починаючи з 2019 року, ми від‑
значаємо День пам’яті захисників 
України, які загинули в боротьбі 
за незалежність, суверенітет і  те‑
риторіальну цілісність України.

А 29 серпня 2014 року відбувся 
один із найтрагічніших епізодів 
російсько‑української війни. Тоді 
агресор вихід українських воїнів з 
оточення по зеленому коридору 
по‑російськи накрив вогнем. Вна‑
слідок цього сотні наших захисни‑
ків поклали свої життя на вівтар 
свободи у соняшникових полях 
під Іловайськом. 366 українських 
воїнів у тому коридорі полягли, 
429 зазнали поранень, 158 зникли 
безвісти і 300 вояків потрапили 
в полон.

У нашому місті о 19 годині 

29 серпня біля меморіальної плити 
загиблим воїнам АТО‑ООС від‑
значили День пам’яті захисників 
України, які загинули за сувере‑
нітет і територіальну цілісність 
України. Біля пам’ятника за‑
гиблим воїнам пройшов мітинг 
пам’яті, на якому зібралися ро‑
дини загиблих воїнів, військові, 
поліцейські, представники влади, 
місцеві жителі та духовенство.

Відкрила мітинг пам’яті веду‑
ча заходу Ольга Безпалько. Вона 
в своєму вступному слові нагадала 
про Іловайську трагедію та закли‑
кала до пам’ятника загиблих вої‑
нів і до портретів Героїв покласти 
квіти та запалити лампадки.

Після покладання квітів веду‑
ча запросила до молитви козя‑
тинського військового капелана 
отця Олександра, протоієрея Ро‑

наших воїнів маємо пам’ятати вічно
мана Масиру, настоятеля храму 
Покрови Пресвятої Богородиці 
митрофорного протоієрея Василя 
Влізло, настоятеля храму Різдва 
Пресвятої Богородиці УГКЦ Ан‑
тона Бориса та настоятеля костелу 
Матері Божої Доброї ради Валерія 
Добровольського.

Після панахиди до присутніх 
звернувся військовий капелан. 
Він сказав, що у нас є воля, яку 
ми боронимо і за яку вмираємо, 
і іншого шляху у нас немає.

— Якщо ми здамося, то заги‑
нуть наші сім’ї, пропадуть наші 
діти, тому ми боронимо і віримо, 
що переможемо. Тому що з нами 
Бог, з нами правда. Є Божествен‑
на воля, яка нас веде до перемоги. 
Ми не тільки повинні боротися 
на полі бою. Ми повинні допо‑
магати нашим захисникам всім, 

чим тільки можна, хто може до‑
натами — донатьте, хто може фі‑
зичною працею — включайтесь 
до волонтерських рухів, хто може 
допомогти продуктами — допо‑
магайте продуктами разом із во‑
лонтерами. Ця війна для нас всіх. 
Перемога буде за нами, а щоб її 
пришвидшити, ми повинні допо‑
магати нашим захисникам, — за‑
значив військовий капелан.

Рідні близькі Героїв ще раз піді‑
йшли до Алеї слави і пам’яті. Хто 
біля своїх рідних поправляв квіти, 
хто переставляв на інший бік за‑
палену лампадку та усі, відійшов‑
ши від портретів, витирали сльози. 
Їх переповнювала гіркота втрати. 
Це бачила й ведуча мітингу. Вона 
глянула в свою планшетку і не за‑
крила мітинг пам’яті. Наших Ге‑
роїв ми повинні пам’ятати вічно.

новини

і тренувальні маніжки, бар'єри, 
сітка та м’ячики, кульки. А для 
тренерів — футболки з логоти‑
пом школи. Голова Козятинської 
міської організації профспілки 
працівників освіти та науки 
України Надія Довгань подару‑
вала сертифікат на «Здійснення 
мрії», а директор ліцею №3 Анна 

Ольхом'як прийшла з гарними 
орхідеями.

Були на святі і співочі номе‑
ри. З вокальними номерами ви‑
ступили вокалісти нашого міста 
Вероніка Шевчук та Лілія Гай‑
дучок. Приєднуємось до вітань 
і ми і бажаємо успіхів у всіх по‑
чинаннях.

два з них ветерани спорту Ко‑
зятинщини.

— 60 років — це мало чи ба‑
гато? Як для кого. За всі ці роки 
наша спортивна школа пройшла 
важкий шлях становлення та роз‑
витку, — каже Людмила Воло‑
довська. — Це все історія… Наше 
сьогодення важке, в країні — 
війна. Наші Герої боронять 
державу, а ми з вами тримаємо 
свій спортивний фронт — ми 
тренуємося, ми беремо участь 
у змаганнях різного рівня, ми 
загартовуємо себе щодня новими 
результатами і кожен день у нас 
є нові здобутки. Ми гордимося 
тим, що вчорашні наші вихованці 
сьогодні є нашими колегами. 
Найвищим нашим досягненням 
на сьогодні є те, що два наших 

вихованці є членами молодіжної 
збірної України з легкої атлетики 
і в цьому році вони представляли 
нашу державу на Європейському 
чемпіонаті.

Після цих слів директор 
КДЮСШ побажала всім завжди 
вірити в свої сили, бадьорості, 
нових рекордів, ну і звісно пере‑
мог і Перемоги.

Які ж іменини без подарунків та 
привітань? Запрошені гості бажа‑
ли колективу процвітання та но‑
вих успіхів. За сумлінну працю він 
отримав подяку. Також кожному 
відділенню спортивної школи по‑
дарували потрібні сюрпризи — це 
і спортивна форма, і напівчешки, 

ірина Шевчук

У перший день осен і 
в козятинській спортивній родині 
незвично святково. Тут облашто‑
вана в патріотичних тонах фото‑
зона, а на столі стоїть запашний 
та духмяний коровай. По колу 
спортивної зали вишикувалася 
наша гордість — вихованці та 
тренери КДЮСШ. Слово взя‑
ла ведуча — начальник відділу 
молоді та спорту управління 
освіти та спорту Анна Ружицька.

— У наш заклад осінь при‑
несла свято — 60‑ту річницю 
її заснування, — сказала Анна 
і розповіла історію створення 
нашої спортивної школи.

У 1964 році 25 серпня 
у Козятині відкрили дитячо‑
юнацьку спортивну школу, яка 
підпорядковувалася районному 
відділу освіти. Першим директо‑
ром став Ігор Чернишов. На той 
час працювали відділення баскет‑
болу, волейболу, легкої атлетики, 
спортивної гімнастики та футболу.

На початку 70‑х років у школі 
відбулися зміни. У 1970 році шко‑
лу очолив Євген Бабюк. У цей час 
закрилися відділення баскетбо‑
лу та спортивної гімнастики, 
через відсутність тренерів, але 

відкрилося відділення класичної 
боротьби.

У 1978 році директором став 
Віктор Сокольвак. На той 
час тут працювали відділення 
класичної боротьби, легкої ат‑
летики та футболу. У 1990 році 
у Козятині збудували і запусти‑
ли в експлуатацію новий корпус 
ПТУ‑17, а в 1991 — на баланс 
ДЮСШ передали спортивний зал 
старого корпусу ПТУ‑17. ДЮСШ 
отримала власну базу. У цьо‑
му ж році після довгої перерви 
відкрили відділення волейболу.

У 1998 році директором ДЮСШ 
став Петро Сітніцький. У липні 
2000‑го Козятин став містом 
обласного значення, створили 
міський відділ освіти і ДЮСШ 
стала підпорядковуватись йому.

У 2008 році призначили нового 
директора. Школу на рік очолив 
Олег Попіяков. Далі, в 2009 році 
директором стала Лариса Сиво‑
бородько, а з 2021 року цю посаду 
зайняла Людмила Володовська.

На сьогоднішній день спор‑
тивна школа має сім відділень. 
Це баскетбол (юнаки), художня 
гімнастика, волейбол, легка ат‑
летика, настільний теніс, кульо‑
ва стрільба. На семи відділеннях 
працює 13 тренерів‑викладачів, 

спільне фото на завершення святкування 60-річного 
ювілею кдюсШ. тут спортивна родина та запрошені гості

директор спортивної школи людмила володовська: 
«наші герої боронять державу, а ми з вами тримаємо свій 
спортивний фронт»

сПортивній школі — 60!
вітаємо  козятинська комплексна 
дитячо-юнацька спортивна школа 
відсвяткувала свій славний ювілей. 
свято провели у тихому сімейному колі 
у неділю, 1 вересня. Прийшли всі ті, 
хто робить вагомий внесок у розвиток 
спорту: спортсмени, тренери, батьки, 
ветерани спорту

«60 років — це мало чи 
багато? За ці всі роки 
наша спортивна школа 
пройшла важкий 
шлях становлення та 
розвитку»
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війна

Мама Героя Миколи Лисого 
також розповіла свою історію, 
яку до цього знали тільки 
в родині. Побратими пиша‑
лися відвагою Миколи і чим 
могли допомагали, щоб Микола 
перейшов із безвісти зниклих 
до списку Героїв, які віддали 
своє життя за Україну. Важко 
було матері все знати і кри‑
чати від безвиході, допомогли 
вирішити питання на ту пору 
головком Залужний і президент.

Останньою на маршруті була 
Алея Слави міського кладо‑
вища. Тут похований Герой, 
у якого практично нікого 
немає. Група матерів і дружин 
загиблих воїнів облагородили 
могилку Геннадія і на ній вже 
не ростуть бур’яни.

На Алеї Слави була почесна 
варта від поліцейських і освя‑
чення пам’ятників Героїв свя‑
щенником. Скільки не приїдеш 
на Алею Слави, зустрінеш 
маму Михайла Маринича. 
Так і мотається бідолашна 
між чоловіком, який лежить 
вдома після інсульту, і но‑
вою хатинкою сина Героя. 
Так з розповідями про Героїв 
підійшли до могили Артура 
Венжика.

Мама Героя Альона Венжик 
була небагатослівна.

— Мій син став Героєм 
дуже молодим. Коли прихо‑
див до мене на роботу, мої 
співробітники говорили: твій 
Артур зарядив нас своєю 
посмішкою, що у нас має бути 
весь день світлим.

Не всі родини загиблих Героїв 
мали змогу прийти в цей день 
на кладовище. У кого виникли 
невідкладні справи, кому ста‑
лося в цей день бути на роботі, 
а хто не зміг прийти за ста‑
ном здоров’я. Родини Героїв 
спілкуються між собою, без 
уваги не залишилася жодна 
могилка.

в’ячеслав гончарук

За кілька днів до річниці 
Іловайської трагедії (саме тоді з 
2019 року в Україні відзначають 
День пам’ят і  захисників 
України) матері, батьки та 
дружини загиблих воїнів визна‑
чаються, скільки родин будуть 
брати участь у заході пам’яті, 
а від кількості учасників виз‑
начають маршрут.

Як пояснила організатор гру‑
пи матерів та дружин загиблих 
воїнів Альона Венжик, одне з 
найважливіших завдань захо‑
ду — об’єднати родини воїнів, 
які віддали життя за спокій 
українців.

— Більшість учасників — це 
дружини чи матері загиблих. 
Вони щороку беруть участь 
в об’їздах кладовищ, де поховані 
наші небесні воїни. А ще, щоб 
нагадати суспільству про свій 
біль, про те, що втрата не має 
терміну давнини. Крім того, 
розповідаючи про своїх синів 
чи коханих чоловіків, вони і ми 
зберігаємо про них спогад, — 
каже Альона, мама полегого 
Героя Артура Венжика.

Тож, у четвер, 29 серпня, 
о 8‑й ранку на площі зібралося 
27 родин. Визначили марш‑
рут: Махаринці, Сестринівка, 
Іванківці, Алея Слави козя‑
тинського сільського кладо‑
вища, Пиковець, Алея Слави 
міського кладовища.

У Махаринцях ми зустріли 
дружину і маму загиблих 
Анатолія Загребельного і Віталія 
Жуківського. Галя — дружина 
Віталія, розповіла, яким був 
хорошим її чоловік. Шкода, 
що зустрілися так пізно. Одру‑
жилися, коли Віталій вже був 
на війні. Мама Віталія Ольга 
спочатку отримала похоронку 
на чоловіка Анатолія Загребель‑
ного, потім — на сина Віталія 
Жуківського. Воювали хлопці 
разом, вірніше змінювали 
один одного на позиціях. Саме 
Віталій витяг свого названого 
батька з поля бою.

У Сестринівці військовий са‑
лют гримів чотирьом Героям.

Поклали на могили квіти і 
солодощі й у Іванківцях. Пані 
Людмила, коли має вільну го‑
дину — йде на кладовище. Мала 
жінка сина й онука. Тепер має 

двох Героїв: сина Сергія Федо‑
рука та онука Артема Москаля.

Похований у Іванківцях і 
«Амур», Василь Пирогов. Його 
Сестра Ольга каже, що все 
віддала б, якби можна було б 
Василя повернути до земного 
життя.

— Загинув Василь в один 
день з Олегом Ясінським. 
За станом здоров’я Василь міг 
не йти на війну, але пішов. 
Поки триває війна до перемо‑
ги, ми не можемо ані знати 
точну кількість, ані назвати 
всіх поіменно, ані розповісти 
всі історії. Але я впевнена, що 
українське суспільство докладе 
всіх зусиль, щоб наші загиблі 
Герої були в нашій пам’яті 
не просто великим числом. 
Щоб вони отримали макси‑
мальну шану, якої тільки за‑
слуговують. Щоб наша пам’ять 
про них була живою і вічною, — 
казала пані Ольга.

У Пиковці родини загиблих 

воїнів чекали на матерів і дру‑
жин з Козятина. Спочатку 
до присутніх звернулися ста‑
роста старостинського округу 
Олена Борщаківська та дирек‑
тор місцевого ліцею Юрій Без‑
палько, а потім матері Героїв 
розповідали історії про своїх 
синів. Мама Героя В’ячеслава 
Залевського Наталія Василівна 
розповіла, що В’ячеславу 
не можна було йти на війну, 
йому лікарі казали, що він 
воює тільки до першої контузії. 
Коли В’ячеслав Залевський 
загинув, командир славного 
воїна сказав про нього такі 
слова: «Я з гордістю скажу: 
цей хлопчина зробив більше, 
ніж я та більшість людей, які 
знаходяться поруч зі мною. Він 
був саме тією людиною, якою 
пишаються командири. Тому 
наше завдання ніколи не забу‑
вати таких бійців та допомага‑
ти його родині, яка виростила 
цього тигра».

колективне фото групи матерів і дружин загиблих воїнів перед об’їздом кладовищ

почали об’їзд могил героїв з кладовища села 
махаринець

група матерів і дружин загиблих воїнів провідали алею 
слави сільського кладовища

завершили об’їзд кладовищ алеєю слави

бути матір’ю героя Почесно, 
але ніхто не знаЄ, як це боляче
Пам’ять  у день пам’яті захисників 
україни родини загиблих героїв вже 
традиційно збираються, аби провідати 
своїх найрідніших. разом їдуть на міське 
та сільські кладовища громади

Більшість учасників 
— це дружини чи 
матері загиблих. Вони 
щороку беруть участь 
в об’їздах кладовищ, 
де поховані наші воїни
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У понеділок, 2 вересня, минула друга річниця загибелі нашого 
захисника, воїна Євгена Ломоносова.

Євген народився 15 квітня 1976 року у місті Бердянськ 
Запорізької області, де ріс і навчався. У 25 років приїхав у гості 
у місто Козятин, де знайшов свою половину та почав сімейне 
життя. З дружиною виховували трьох доньок, для яких Євген 
був добрим та чуйним батьком.

Коли почалась повномасштабна війна — не вагався та не міг за‑
лишитись осторонь. 27 лютого вирішив піти добровольцем на фронт.

2 вересня 2022 року під час виконання бойового завдання поблизу села Андріївка 
на Херсонщині при спробі розмінування території, командир інженерно‑саперного 
відділення Євген Ломоносов отримав поранення, не сумісні з життям.

Першого вересня – річниця загибелі відважного воїна 
Григорія Кренти.

Народився Григорій 20 березня 1987 року у м. Козятині. 
Навчався в школі №3, далі в училищі, потім строкова служба 
в ЗСУ. Закінчив Національний транспортний університет. 
Працював в Києві на будівництві, черговим по станції. Був 
залізничником, як його тато та дідусь.

1 березня 2023 року був мобілізований.Воював на 
Чернігівщині, проходив навчання в Польщі, став снайпером, 

далі служба на Харківщині, Куп'янсько‑Лиманський напрямок. Старший солдат 
Григорій Крента під час мінометного обстрілу в районі селища Новоселівське 
Луганської області, 1 вересня 2023 року отримав поранення, не сумісне з життям.

Першого вересня, минає 10 років з дня загибелі нашого 
захисника Вадима Наумова.

Вадим народився 18 серпня 1992 року, закінчив школу в 
рідному Козятині й здобув диплом молодшого спеціаліста в 
Бердичівському коледжі промисловості, економіки та права. 
Захоплю вався музикою, грав на гітарі в козятинській рок‑групі.

У квітні 2013 року був призваний на строкову військову 
службу, яку проходив у лавах столичної окремої бригади 
спеціального призначення «Барс» внутрішніх військ МВС. 1 

вересня 2014 року, 22‑річний солдат Вадим Олександрович Наумов загинув смер‑
тю Героя, відбиваючи напад переважних сил бойовиків, які атакували блокпост 
Нацгвардії на мосту через річку Кальміус поблизу села Василівки Старобешевсь‑
кого району Донеччини.

30 серпня минув рік, як ми втратили нашого захисника 
Максима Лінника.

Максим народився 20 липня 1991 року в м. Житомир, звідки 
згодом сім'я переїхала в с.Латівка Старокостянтинівського 
р‑ну, де він і закінчив школу, потім вступив в Козятинське 
училище. У 2009 році строкова служба в ЗСУ.

Займався ремонтами авто, працював на підприємстві «СОКА 
УКРАЇНА», «Кусто Агро», в будівельній компанії. 

Військова доля Максима почалася у 2015 році, служив у 
танковій бригаді, звідки з часом звільнився.  З початком повномасштабного втор‑
гнення став на захист своєї Батьківщини.

Вірний присязі, в бою за нашу країну, начальник танкодрому полігону в/ч А1619, 
30 серпня 2023 року загинув біля н.п.Селідово Донецької області.

Минула річниця від дня 
смерті воїна Геннадія Юр’єва.

У суботу, 31 серпня, ми‑
нула 4‑та річниця від дня 
смерті Геннадія Юр’єва. 
Старшого прапорщика опе‑
ративно‑тактичного угру‑
пування «Схід» в/ч А 4210. 
Учасника АТО.

На війні загинув 
Герой з Махнівки 
Валерій Філімонов 
07.08.1976 року на‑
родження. 30 серпня 
воїн повернувся до‑
дому на щиті.  По‑
ховання відбулося 
31 серпня.

Минув рік, як ми втратили нашого за‑
хисника Валентина Яричевського.

Валентин Яричевський народився 14 
лютого 1976 року в селі Флоріанівка, 
закінчив Миколаївську школу, далі осво‑
ював професію водія, а з 1994 року по 1996 
рік служив у Збройних силах України. 
Після працював водієм шкільного авто‑
буса, створив сім’ю. Працював у Козя‑

тинському загоні відомчої воєнізованої охорони.
У 2021 році пішов на службу за контрактом в Збройні 

сили України. З перших днів повномасштабного вторгнення 
окупантів, став на оборону Батьківщини.

Сержант Валентин Яричевський 28 серпня 2023 року у 
польовому хірургічному госпіталі у м. Добропілля Донецької 
області помер від бойових поранень, отриманих в результаті 
ворожого ракетного удару, поблизу населеного пункту 
Дорожнє Донецької області.

28 серпня минув рік, як загинув 
стрілець‑помічник гранатометни‑
ка 2‑го мотопіхотного відділення 1‑го 
мотопіхотного взводу 2‑ї мотопіхотної 
роти В/Ч 3137, солдат Євген Охремівський.

Народився Євген Охремівський 6 черв‑
ня 1975 року у багатодітній родині. Мав 
батьків, двох братиків і сестричку. Після 
навчання в залізничному училищі працю‑

вав будівельником у приватних компаніях нашого міста.
Євгена Охремівського призвали на військову службу 

4‑го червня 2023 року. Вірний військовій присязі під час 
безпосередньої участі у здійсненні заходів із забезпечен‑
ня національної безпеки і оборони, відсічі та стримуван‑
ня збройної агресії російської федерації в Донецькій та 
Луганській області, проявивши мужність та стійкість, поблизу 
населеного пункту Оріхово‑Василівка Донецької області  28 
серпня 2023 року Євген Охремівський загинув.

31 серпня минула 10‑та річниця загибелі нашого земляка, 
лейтенанта Збройних сил України Віктора Ковальчука.

Віктор обрав військову кар'єру. 2014 року закінчив Академію 
сухопутних військ імені гетьмана Петра Сагайдачного, факуль‑
тет аеромобільних військ та розвідки. Після випуску поїхав 
у зону проведення бойових дій. Лейтенант, командир взводу 
80‑ої окремої десантно‑штурмової бригади був у зоні боїв з 
1 серпня та охороняв Луганський аеропорт.

Козятинчани Віктор Ковальчук не дожив до свого 22‑річчя 
3 місяці і 8 днів. Його життя обірвалося під час ворожого 
обстрілу на Луганщині. 

За особисту мужність і героїзм, нагороджений:
Орденом Богдана Хмельницького III ступеня (посмертно).
Нагрудним знаком «За оборону Луганського аеропорту» (посмертно).
У 2017 році присвоєно звання «Почесний громадянин м. Козятин» (посмертно).
Нагрудним знаком «За заслуги перед Козятинщиною» (посмертно).
Відзнакою Козятинської міської ради «За героїзм та патріотизм» (посмертно).

31 серпня — друга річниця від того страшного дня, коли в 
свій день народження загинув Роман Яцентюк.

Роман Яцентюк народився 31 серпня 1990 року в селі Сам‑
городок. У 2007 році, закінчивши навчання у Самгородоцькій 
середній школі, вступив до Вінницького аграрного університету.

У травні 2009‑го був призваний на військову строкову служ‑
бу, яка проходила в м. Хмельницький, в десантно‑штурмовій 
бригаді.

Після звільнення зі служби продовжив навчання в 
університеті.

У 2015 році одружився з коханою дівчиною Тетяною, згодом 
у них народився син Тарас. Подружжя проживало у Вінниці, 

де Роман працював будівельником.
24 лютого, з початком повномасштабного вторгнення, він пішов у військкомат.
Вже на наступний день поїхав в Миколаїв, воював в складі 4‑ої роти 79‑ої 

десантно‑штурмової бригади. Через 2 місяці бригаду перевели в Миколаївку 
Донецької області.

Загинув Роман 31 серпня 2022 року у день свого народження, о 6‑ій ранку. 

29 серпня — річниця з дня загибелі жителя села Миколаївка, 
відважного воїна — Андрія Остапчука.

Андрій Остапчук народився 13 березня 1994 року в селі 
Миколаївка. У 2010 році закінчив Миколаївську середню 
школу та вступив до Вінницького профтехучилища №7, де 
здобув професію столяра. Після закінчення навчання розпочав 
трудову діяльність за спеціальністю у м. Вінниця. З коханою 
Наталею виховували синочка Артема.

У 2015 році підписав контракт із Національною гвардією 
України. Проходив службу у військовій частині А 3028 
м. Калинівки.

Після повномасштабного вторгнення росії, разом зі своїми 
побратимами воював із ворогом у найзапекліших боях: за Волноваху, Бахмут, 
Сєвєродонецьк.

Головний сержант Андрій Остапчук, мужньо виконуючи військовий обов’язок 
в бою за Україну, її свободу та незалежність, загинув 29 серпня 2023 року у ході 
контрнаступу в районі населеного пункту Токмак Запорізької області.

війна

річниці воїнів. Пам'ятаЄмо
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Реклама та оГолошення

540942

537597

540941

540961

540943540301

540057540431

Ремонт та послуги
 � Виконуємо будівельні роботи різного типу. 

093-817-40-91

 � Ріжу дрова, зрізаю аварійні дерева. 096-594-
47-70

пРоДаЖ сВІЙсЬКиХ тВаРин
 � Продам корову молоду молочну. 097-793-55-95

 � Продам козочку 5 місяців, с. Журбинці. 067-
949-60-30

 � Продам телицю 4 місяці, тільну, козенята 4-х 
місячні/300 грн/одне. 067-896-28-24

 � Продам поросята м'ясної породи 17+кг, недо-
рого. 097-906-39-19

 � Продам корову червоно-рябу, тільну 5-м телям. 
098-546-04-24

 � Продам поросята "Петрен" більше 20 кг., 3200 
грн/пара, м. Козятин, доставка. 097-474-42-11, 
063-260-09-52

 � Продам поросят м'ясної породи 20-25 кг. 093-
409-34-54, 093-409-34-53

 � Продам телицю тільну від доброї корови. 063-
648-20-99

 � Продам поросят 12-15 кг. 093-225-58-06, 063-
383-47-64

 � Поросят вагою 15+  098-65-00-59   

пРоДам
 � Тюки соломи, ячмінки, пшеничні. 098-587-31-69, 

067-429-73-29

 � Меблі стінку кімнатну, трюмо, диван. 093-751-54-
64, 097-963-42-03

 � Продам картоплю велику, посадкову, мілку, можли-
ва доставка. 097-354-76-54

 � Холодильники б/в дешево LG двокамерний, Дні-
про-2. 067-430-79-37, 093-756-39-33

 � Врожай "Актинідії"- українське ківі. 067-430-79-37, 
093-756-39-33

 � Бензокосу та бензопилу, электропилу 2 квт, водяні 
насоси, ел. дрель, ел. лобзик, електродвигуни, бен-
зогенератор, пай, форму для бетонів, рейси, шпали, 
камінь. 068-216-34-20

 � Ролет на ринку "Хлібодар", або здам в оренду, 
дитячі велосипеди від 6-10 років, сервант - 500 грн., 
телевізор, комп'ютер, болгарку. 068-216-34-20

 � Картоплю велику, середню, мілку. 068-216-34-20

 � Подрібнювач гілок 3-х вальний діаметром до 8 см., 
фракція довжиною до 12 см., на колесах, трубогиб до 
60 мм. 067-608-90-52

 � Телевізор LG великий, кінескопний, недорого. 067-
151-20-05

 � Картоплю велику. 063-392-94-22, 068-491-60-04

 � Вазон "Алоє", гладильну дошку, посуд різний сто-
ловий, новий, сапожки осінні нові 40 р. 098-089-34-11

 � Вікна дерев'яні без скла б/в, 50 грн/шт. 063-316-
71-73

 � Паркан дерев'яний б/в, 6 пролетів по 2. 20, мета-
леві ворота з хвірткою. 067-791-11-73

 � Гарбузи, картоплю мілку. 097-933-39-32

 � Кушетку косметологічну, масажну, нову, тренажер, 
електропилку, бензопилку. 093-560-58-12

 � Матрац 1.90 х 1.60, килим 2.30 x 1.55. 097-612-
77-28

 � Гарбузи кормові великію. 096-612-24-13

 � Великі тюки соломи ячмінні та пшеничні, картоплю 
дрібну. 097-873-36-62

 � Млин, гранулятор, січкарню, теребілку качанів здо-
рову продуктивну, циркулярку, корморізку, усе з трьох 
фазними моторами. 096-439-84-27

 � Холодильник NORD, висота 1.70, 3000 грн. 097-
755-95-06

 � Картоплю велику. 063-648-20-99 

 � Пшеницю та кукурудзу по 1,5 т. 068174-51-79

 � Мілку картоплю. 063-659-84-34  

 � Мілку картоплю. 068-007-21-49  

 � Душова кабіна, телевізор кольоровий. 067-760-
74-97  

 � Контейнер 5т. на Плановому, самовивіз. 093-800-
66-77, 095-425-36-54

 � Швейну професійну безпосадочну машинку "Сін-
гер" в сборі та мотори окремо. 093-058-78-43

 � Пшеницю та кукурудзу по 1,5 т. 068174-51-79

 � Мілку картоплю. 063-659-84-34  /36 -40/

 � Мілку картоплю. 068-007-21-49  36

 � Душова кабіна, телевізор кольоровий. 067-760-
74-97  36-40

 � Контейнер 5т. на Плановому, самовивіз. 093-800-
66-77, 095-425-36-54

неРуХомIстЬ
 �  1-кімн. квартиру на 1-му поверсі в центрі міс-

та. 063-289-28-20 

538364

 � 1-кімн. кв., р-н ПРБ,  вул. Захисників України 69, 
без ремонту. 093-890-90-37 

 � Земельну ділянку, с. Козятин, вул. Медова 66, біля 
царського села (колишня Панфілова 70), 18.5 сот., на 
території є невеличка стара будівля. 093-295-11-91

 � 3-кімн. кв., 109,6 кв. м., другий поверх, ремонт, інд. 
опалення, частково з меблями, гарне планування. 068-
041-23-86, 063-320-92-60

 � Будинок с. Махаринці, 70 кв. м., три кімн., кухня, 
веранда, кладовка, газове та пічне опал., каналізація, 
криниця, погріб, гараж, сарай, молодий садок, 60 сот. 
ділянка. 067-689-75-60, 098-829-60-34

 �  Дачу в кооп. "Вишенька" з документами, бу-
динок цегляний 6 х 8 з пічним опаленням, 5,7 
сот., підвал, гараж, криниця, молоді насадження. 
097-441-41-01

 � Дачу на ст. Плановий. 068-887-39-11

 �  Дачу в кооп. "Вишенька" з документами, бу-
динок цегляний 6 х 8 з пічним опаленням, 5,7 
сот., підвал, гараж, криниця, молоді насадження. 
097-441-41-01

 � Дачу на ст. Плановий. 068-887-39-1

 � Будинок с. Кордишівка, 60 сот. города, газ, вода. 
097-539-03-47

 � Частину будинку вул. Героїв Майдану 51/2, центр, 
присадибна ділянка, літня кухня, сарай, садок. 093-
751-54-64, 097-963-42-03

 � 2-кімн. кв., вул. Степана Бандери 82. 063-825-69-
35, 096-795-82-71

 �  2-кімн. кв., 4/5, 44 кв. м., середня, теплий 
будинок. 063-385-82-02

 � Будинок на два власника, газове опалення, міський 
водопровід, каналізація, зем. ділянка 11 сот., госп. бу-
дівлі, будинок можна використати під медичний центр, 
аптеку. 067-966-05-48

 � Будинок м. Козятин, вул. В. Великого 27, вода, газ. 
093-892-26-45, 096-969-45-97

 � Будинок гарний стан, ремонт, центральна вода, 
скважина, світло, газ+твердопаливний котел, м/п ві-
кна, гараж, сарай, погріб. 073-326-41-53

 � Будинок с. Дубові Махаринці зі всіма зручностями. 
097-344-14-56

 � Частина будинку с. Махаринці, цукровий завод, 
окремий вхід, газ, вода, пічне опалення, меблі, тех-
ніка, посуд, усі умови для проживання, госп. будівлі. 
068-120-06-82

 � Будинок 60 кв м., центр, з усіма зручностями, 3 
кімн., центральне водопостачання, ванна, туалет, 
на усе є лічильники, гараж. погріб, інтернет, 5 сот. 
городу, житловий стан, можливо під бізнес. 063-
190-39-89

 � Будинок с. Кордишівка, вул. Українська (Суворова) 
28, хороший жилий стан. 073-060-62-19

 � Частина будинку з усіма зручностями, євроремонт, 
госп. будівлі, гараж, погріб, 90 сот. землі. 093-697-
64-50

 � Будинок цегляний 80 кв. м., газ, госп. будівлі, са-
рай, погріб, криниця, зем. ділянка 50 сот., проведена 
вода, с. Сокілець, від власника. 096-644-37-99

 � Будинок вул. Слобода 43, с. Журбинці, зем. ді-
лянка 29 сот., вода, госп. будівлі. 067-949-60-30, 
096-439-84-27

 � Продам земельну ділянку 30 соток, ідеально 
комфортне місце для проживання, пров. Катукова, 
центральний водогін, садок більше 50 дерев, більше 
10-ти горіхів, ідеально сплановане, вольєр євросітка 
3 х 10. 067-252-69-68

 � 2-кімн. кв., 53 кв. м., з сучасним дизайнерським 
ремонтом, 4 поверх. 093-704-31-57 

 � 2-кімн. кв., 1 поверх, центр, під офіс, або магазин, 
47 кв. м. 093-704-31-57

 � 2-кімн. кв., другий поверх, 38 кв. м., "сталінка", 
інд. опалення, без ремонту. 093-704-31-57

 � Будинок, 30 сот. зем. ділянки, зі старим будинком 
неподалік центру. 093-704-31-57

 � 3-кімн. кв., 70 кв. м., центр, 3/9 ремонт, інд. опа-
лення, гарне планування. 093-704-31-57

 � Будинок сучасний новий без внутрішніх робіт 30 
сот., зем. діл., р-н "Царське село". 093-704-31-57

 � 1-кімн. кв., 1/9 центр, інд. опал., під офіс. 093-
704-31-57

 � Земельна ділянка 30 сот., зі старим будинком, вул. 
Дубініна. 093-704-31-57

 � Будинок 120 кв. м., центр, євроремонт, гараж. 
093-704-31-57
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 � 3-кімн. кв., центр 1/9, інд. опалення, ремонт. 093-
704-31-57

 � Будинок 80 кв. м., гараж, сарай, два види опален-
ня, 7 сот. зем. ділянки, вул. Щаслива. 093-704-31-57

 � Частина будинку в центрі міста зі зручностями, без 
ремонту. 093-704-31-57 

аВтомото
 � АЗЛК Москвич 1987 р., газ-бензин, хороший стан. 

068-687-32-20

КуплЮ
 � Будинок приватний в м. Козятин центр. 093-390-

00-10

 � 3-кімн. квартиру м. Козятин. 093-390-00-10.

 � Картоплю дрібну в необмеженій кількості, можли-
вий самовивіз. 097-793-55-95

 � Дрібну картоплю, буряк, гарбузи. 097-793-55-95

 � Неробочі бензопили, бензокоси, ел. двигуни, 
мотоблоки, млини, акумуляторні обприскувачі, аку-
муляторні пили, електропили, б/в запчастини до 
бензопил і бензокос, карбюратори, шини, цепи та 
інше. 068-216-34-20

 � Контейнер. 096-771-01-96 

РIЗне
 � Здам 2-кімн. квартиру, р-н ПРБ на довготривалий 

термін. 063-281-03-24

Години прийому оголошень: 

 пн, ср. чт, пт з 9:00 до 14:00

 вівторок з 9:00 до 14:00 
 останній день подачі оголошення 

 субота і неділя - вихідний

Для розміщення оголошення в газети RIA зателефонуйте 
у відділ прийому оголошень. Оператори відділу допоможуть 
обрати рубрику, скласти текст оголошення, здійснити оплату.

Подати оголошення в газету RIA-Козятин дуже просто!

067-68-78-940
095-088-58-62

093-437-22-16

Вартість публікації оголошень з 1 липня 2024

 Продам, куплю, різне — 20 грн

 Авто Мото, нерухомість — 30 грн

 Втрата документів — 80 грн

 Виділене оголошення — 50 грн

 Продаж свійських тварин — 50 грн

 Оголошення в рамці — 80 грн

 Фотооголошення — 120

 Робота, ремонт та послуги — 100 грн

 � Здам 3-кімн. квартиру, р-н ПРБ, перший по-
верх, індивідуальне опалення, грати на вікнах, 
оренда+комунальні. 067-756-97-60

 � Віддам котиків британської породи у добрі руки, 
зможу привезти. 098-253-48-72

 �  Здам в оренду приміщення в центрі міста 81 
кв. м. та 37 кв. м., з усіма зручностями, опален-
ням. 098-252-92-73

 � Шукаємо доглядальницю, тиждень через тиждень 
з 11 до 15, оплата 3 тис. грн. 067-982-77-80 вайбер/
телеграм; 098-586-57-19

ВтРата ДоКументІВ
 � Втрачено посвідчення про приписку на 

ім'я Занюк Назарій Павлович вважати не-
дійсним.
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Дозвілля

Погода у Козятині

Gismeteo sinoptik meteo.ua

четвер
5.09

+27 
+18

+25 
+17

+27 
+16

П’ЯтницЯ
6.09

+25 
+16

+27 
+17

+27 
+12

субота
7.09

+27 
+16

+27 
+17

+26 
+11

неділЯ
8.09

+25 
+11

+26 
+14

+26 
+11

Понеділок
9.09

+25 
+10

+26 
+13

+27 
+12

вівторок
10.09

+26
+11

+27
+13

+27
+13

середа
11.09

+26
+13

+27
+14

+26 
+15

***
— кохана, я вирішив, шо більше 
ніколи не буду з тобою сваритися.
— ти глянь на нього — він вирішив. 
а мене ти спитав?

***
— у нас у гостях заслужений морж. 
розкажіть, як ви вперше опинилися 
в ополонці?
— так само, як і всі: вирішив 
скоротити дорогу…

***
галя була настільки страшною, 
що, коли миші гризли її паспорт — 
фотографію не чіпали…

***
— у Монголії є такий звичай: коли 
у сім’ї народжується син — батько 
садить дерево. Якщо син виростає 
дурнем — це дерево зрубують…
— був я в тій Монголії… степ 
до горизонту…

Анекдоти

овен 
ви відчуєте приплив енергії, 
це дасть змогу впоратися 
зі справами, що давно 
відкладаються. 

телеЦь 
на роботі краще не ухвалю-
вати поспішних рішень, бо 
можна зіткнутися з неперед-
баченими проблемами.

близнюки 
варто приділити більше часу 
відпочинку та турботі про 
своє здоров’я. 

рак 
Можливий значний про-
грес у професійній сфері. 
Зусилля і завзятість почнуть 
приносити плоди. 

лев 
тиждень почнеться з актив-
ного вирішення завдань, 
що накопичилися. Зірки 
сприяють вам, і ви зможете 
швидко впоратися з будь-
якими труднощами. 

діва 
Можливі деякі несподівані 
події, які вимагатимуть 
швидкої реакції. важ-
ливо зберігати спокій і 
не поспішати з висновками. 

терези 
ви зможете нарешті 
вирішити довгоочікуване пи-
тання, яке не давало спокою. 

скорпіон 
у професійній сфері 
можливі пропозиції, які ви-
магатимуть від вас швидкої 
реакції та прийняття рішень. 
Зберігайте холоднокровність 
і не піддавайтеся емоціям.

стрілеЦь 
Зверніть увагу на свої 
фінансові справи. Можливо, 
доведеться переглянути свої 
витрати та внести корективи 
до бюджету. 

козоріг 
ви можете відчути потребу 
у змінах. вам захочеться 
переглянути свої плани та 
цілі, щоб рухатися в новому 
напрямку. 
 
водолій 
доведеться зіткнутися з 
деякими викликами, осо-
бливо у сфері спілкування. 
Проявіть гнучкість та вміння 
знаходити компроміси. 

риби 
ви можете відчути себе 
дещо відстороненими 
від того, що відбувається. 
не замикайтеся в собі та 
не уникайте спілкування...

ГороскопсКанворд

Відповіді знайдете у наступному номері газети

Відповіді на сканворд, 
опублікований у №35 від 29 серпня

520492

Висловлюю велику подяку за успішно проведену операцію 
хірургу Шавлюку В. М., хірургу Ляшенко Ю. М., лікарю-
анестезіологу Бочарову М. В., медичним сестрам-анестезистам 
Тимчук Л. І. та Дудник О. В., лікарю-інтерну Тучаку О. Л., 
медсестрам Форманчук О. В., Контрибуці O. В. та причетному 
медперсоналу хірургічного та реанімаційного відділень!

Дякую Вам за можливість жити!
Ваше чуйне ставлення, високий 
професіоналізм та готовність 

допомогти вселяють надію на 
одужання.

Щастя, здоров'я і миру 
Вам тa Вашим рідним!

29.08.2024 р.

З повагою, поет-пісняр 

Олександр Слободянюк


